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1. Aims and Principles 

The main values and purposes of the curriculum are linked to the type of education in which The 

Newton Group believes and seeks to provide, namely, that holistic environment in which young people 

are safe, secure, cared for and happy, and are able to develop into articulate, confident and well qualified 

citizens of the world. 

At Newton we aim to provide a curriculum to develop curious thinkers with a love of learning who can 

demonstrate independent thought. The curriculum should create an environment where questioning, 

academic risk-taking, divergent thinking and the freedom to learn from mistakes are all encouraged. 

The Curriculum Policy should be seen within the overall Aims and Ethos of the School, which are at the 

core of its objectives. 

Our curriculum is designed to allow each student to: 

● achieve the best possible academic qualifications and standards; whatever their ability. 

● ensure high levels of engagement, enjoyment and personal development. 

 

 

We aim to achieve an appropriate balance between the provision of familiar experiences and activities 

and the presentation of new challenges. We aim for our curriculum to develop students who: 

● are inducted into the essential knowledge, skills of subject disciplines and who are able to 

develop specialisms according to their aptitude. 

● acquire an understanding of the social, economic, environmental and political aspects of the 

world and the interdependence of individuals, groups and nations. 
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● are able to link areas of knowledge and transfer skills from one area to another. 

● are resourceful and able to solve problems using the knowledge and skills they have gained. 

● have the knowledge to develop an active and healthy lifestyle for themselves. 

● are reflective learners who understand their strengths and how they can be used; who can 

identify areas for development and know what to do in order to make progress. 

● can show resilience in their learning, persevering even when tasks are difficult and 

understanding how to access help when needed. 

● can work effectively in a team but also concentrate for long periods of time alone and 

manage distractions. 

● are increasingly independent, can show initiative and organise themselves. 
 

 

 

2. Relationship to other policies 

The school policy on the curriculum should be read in conjunction with the following school policies and 

procedures: 

● Teaching and Learning Policy 

● Assessment Policy 

● Marking and Feedback Policy 

● SEN Policy 

● EAL Policy 

 

3. Curriculum Delivery 

The curriculum should be seen in its widest sense as the entire planned learning experience. This 

includes formal lessons and events, routines, and learning that take place outside the classroom. 

Although the majority of the students’ formal learning experiences will be through subject-based 

lessons, the curriculum is also planned and delivered to address a number of cross-curricular 

dimensions. 
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4. Monitoring: 

Responsibility for the effective implementation of the policy lies with the Principal who delegates to the 

Heads of School, Deputy Heads of School, Middle Managers, and individual class and subject teachers who 

also have a key role to play. The policy is supported by schemes of work developed by individual 

departments. 

The curriculum provision is reviewed annually at SMT and through Heads of Department meetings, as 

well as discussed at various academic forums for example using inter school links, outside agencies and in 

house consultations. 

 

5. EYFS Curriculum 

All pupils at NISL follow the British National Curriculum which allows us to deliver a comprehensive and 

well-rounded programme of studies that is tailored to our international students. The EYFS is all about 

play based learning. EYFS teachers are not ‘conventional teachers’, there are few desks in the classrooms, 

instead, the classroom is divided into child friendly areas (role play, small world, construction/malleable, 

mathematics, literacy/mark making, quiet/book and creative/art areas). The EYFS framework explains 

that a classroom should have access to various areas of learning. A stimulating and child orientated 

environment, where children have access to resources and a choice of what they would like to do. 

Teachers do not teach large groups of children, but focus on observing children within small groups, 

and individually, in order to assess that child’s individual learning needs. We use the ‘Development 

Matters Statements’ as a guide to help us assess the children according to their age and development. 

The EYFS works on 4 basic principles, A Unique Child (each child has different learning needs, strengths 

and areas of improvement), Positive Relationships (looking at the relationships surrounding the child, eg: 

teacher, parents and peers), Enabling Environments (Children must be provided with stimulating 

environments) and Learning and Development. These principles will ensure a continuity of practice 

through the Foundation Stage that will enable all children to become competent and confident 

independent learners. 
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Within Learning and Development there are seven different areas.These areas are particularly crucial for 

igniting children’s curiosity and enthusiasm for learning, and for building their capacity to learn, develop 

relationships and thrive. 

 

 

 

Learning areas: 

● Prime Areas: 

● Communication and Language 

● Personal, Social and Emotional Development 

● Physical Development 

● Specific Areas: 

● Literacy 

● Mathematics 

● Understanding of the World 

● Expressive Arts and Design 

 

 

In Foundation One we introduce phonics by initially following Phase One before moving onto Rocket 

Phonics which is taught through multi-sensory activities, singing, music and movement. 

In Foundation Two, we use Rocket Phonics building from pre phonics to a synthetic phonics system where 

children learn to blend and segment words, captions and then sentences through a variety of activities. 

Mathematics in Foundation One and Foundation Two involves the children learning about numbers and 

numerical patterns through play based activities aswell as large and small teacher-led focus group 

activities. The children are able to explore their environment and apply mathematical learning to real life 

situations and are taught through a Maths Mastery approach. 
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Daily Times 7am to 12.30pm 

Arabic 3 x 30 min in F1 

4 x 30 min in F2 

Islamic Studies 1 x 30 min in F1 

and F2 

 
6. Topics 

 
 Autumn 1 Autumn 2 Spring 1 Spring 2 Summer 1 Summer 2 

F1 All About Me Traditional 
Tales 

Transport Superheroes Occupations Animals 

F2 All About Me Space Lifecycles Superheroes Occupations Under the Sea 

In Foundation One and Foundation Two we use a rolling topic to plan out our topics for the years 

ahead. Our topics for 2025-2026 in F1 and F2 can be seen above. 

 

 

Foundation Stage Learning Environment & Display Policy 

Rationale: 

Newton International Academy Lusail’s environment reflects both the ethos of the school and 

the fundamental principles behind the Early Years Framework, that students be granted a 

learning environment that is conducive to learning. The environment should aid in learning and 

develop independence in students. Students in the school should encounter a stimulating visual 

and tactile environment as a vital part of their education. Displays have a fundamental role in 

creating this environment and in doing so enhance the quality of learning. Students and staff 

should be involved together in shaping and personalising their surroundings. 

 

 

Aims: 
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● To provide a rich and stimulating environment which is conducive to learning. 

● To develop an environment which encourages exploration and independence. 

● To develop a learning environment that is relevant to the wants and needs of each 

student. 

Learning Areas 

The 7 areas of learning should be reflected through the following Areas within the classroom 

and into the shared indoor play area; 

1. Role Play 

2. Literacy/writing 

3. Book Area 

4. Sand 

5. Water 

6. Creative 

7. Malleable / Messy Play 

8. Construction 

● Whenever possible continuous provision in these areas should be labelled and freely 

accessible to students. 

● Labels should be used to build literacy skills around the classroom. 

● Learning areas should be adapted to changes in topic and interests currently being 

taught within the class. 

● All the learning areas should be kept as tidy as possible, with resources kept in an 

organised fashion with labelling. 

 

 

Wall Displays 

Aims: 

● Displays created within the classrooms should; 

- Have a clear content and purpose 

- Ensure reflection of the curriculum 

- Ensure that text is visible from around the classroom 

- Reflect the current medium term planning goals 

- The use of a ‘Learning Journey’ ( in the form of road over the planning period) wall 

display will reflect the learning taking place- the story of the learning journey- 

Photographs will be added and examples of the children's work to be added over 

the 6 week period. 
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- The students will have more involvement in seeing the learning journey taking place 

and choosing what to add to the wall display. 

- Writing provision in all areas. 

- Questions and challenges in all areas. 
 

 

● Displays created outside the classrooms should; 

- Ensure that all children’s work displayed is a celebration of individual achievement. 

- Work should be backed with black paper. 

- Be clearly labelled with the children’s names. 

- Ensure a clear title is displayed. 

- Clear WALTS in the different learning areas. 

General Points for Consideration 

- Displays and learning areas should reflect a broad and varied curriculum with 

imagination and flare. 

- Every child’s achievement should be recognised and celebrated. 

- A variety of techniques and media should be employed in artistic displays. 

- Classroom learning areas and displays should be kept free of clutter with resources 

stored safely and appropriately in designated areas. 

- Damaged displays or resources should be repaired or removed promptly. 

- All teachers are responsible for the setting up and packing away of the outdoor Play area 

(once set up when it’s cooler). 
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 سياسة منهج التعليم المبكر )بما في ذلك العروض واللوحات( 

 

 2025تاريخ آخر مراجعة: يونيو 

 بواسطة: هانا جرين، منسقة التعليم المبكر تمت المراجعة 

 2026تاريخ المراجعة القادمة: يونيو 

 الأهداف والمبادئ 1 

ي يشعر فيها الطلاب  ترتبط القيم والأهداف الرئيسة للمناهج الدراسية بنوع التعليم الذي تؤمن به مجموعة نيوتن وتسعى إلى توفيره، وهو البيئة الشاملة الت

 .ن والرعاية والسعادة، ويتمكنون فيها من التطور ليصبحوا أفراداً واثقين، متمكنين، ومؤهلين ليكونوا مواطنين عالميينبالأمان والاطمئنا

مستقل. يجب أن يوفّر للنهدف في نيوتن إلى توفير منهج ينُمّي لدى الطلاب مهارات التفكير الفضولي وحب التعلم، ويمُكّنهم من إظهار القدرة على التفكير 

 .المنهج بيئة تشجّع على التساؤل، وخوض المخاطر الأكاديمية، والتفكير المتشعبّ، وحرية التعلّم من الأخطاء

 .النظر إلى سياسة المناهج الدراسية ضمن الأهداف العامة وفلسفة المدرسة التي تعُدّ جوهر أهدافهايجب 

 :تم تصميم منهجنا ليمُكّن كل طالب من

 .تحقيق أفضل المؤهلات والمعايير الأكاديمية الممكنة، مهما كانت قدراته ●

 .ةضمان مستويات عالية من المشاركة، والمتعة، والتنمية الشخصي ●

 :يطوّر طلابًامنهج نسعى إلى تحقيق توازن مناسب بين توفير الخبرات والأنشطة المألوفة للطلاب وبين تقديم تحديات جديدة. كما نهدف إلى 

 .يكتسبون المعرفة الأساسية ومهارات التخصصات الأكاديمية، ويكونون قادرين على تنمية مجالات التخصص وفقًا لقدراتهم ●

 .للجوانب الاجتماعية والاقتصادية والبيئية والسياسية للعالم، ولترابط الأفراد والمجموعات والدول يكتسبون فهمًا ●

 .قادرين على الربط بين مجالات المعرفة ونقل المهارات من مجال إلى آخر ●

 .مبدعين وقادرين على حل المشكلات باستخدام ما اكتسبوه من معارف ومهارات ●

 .تمكّنهم من تبنّي أسلوب حياة نشط وصحي لأنفسهم يمتلكون المعرفة التي ●

 .از التقدممتعلمين متأملين يفهمون نقاط قوتهم وكيفية استثمارها، ويستطيعون تحديد مجالات يحتاجون إلى تطويرها ويعرفون ما يجب فعله من أجل إحر ●

 .يفهمون كيفية طلب المساعدة عند الحاجةقادرين على إظهار المثابرة في التعلّم، حتى عند مواجهة المهام الصعبة، و ●

 .قادرين على العمل بفعالية ضمن فريق، وكذلك التركيز لفترات طويلة بشكل مستقل وإدارة المشتتات ●

 .يزدادون استقلالية، ويظهرون روح المبادرة، ويستطيعون تنظيم شؤونهم بأنفسهم ●

 العلاقة مع السياسات الأخرى  2

 :المدرسة الخاصة بالمنهج الدراسي جنبًا إلى جنب مع السياسات والإجراءات المدرسية التاليةيجب قراءة سياسة 

 سياسة التعليم والتعلم  ●

 سياسة التقييم  ●

 سياسة التصحيح والتغذية الراجعة ●

 (SEN)    سياسة التربية الخاصة ●

 (EAL) ثانية سياسة تعليم اللغة الإنجليزية كلغة  ●
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 لدراسي ا المنهج  تنفيذ  3
 التي التعلمّ وعمليات اليومي، والروتين الرسمية، والأنشطة الدروس يشمل وهذا. المخطط تدريسها التعليمية التجربة بوصفه الواسع بمعناه الدراسي المنهج إلى  النظر يجب

 أيضًا وينُفَّذ يخُطَّط المنهج فإن الدراسية، المواد على قائمة دروس خلال من تكون للطلاب الرسمية التعليمية  الخبرات معظم أن من الرغم وعلى. الدراسي الصف خارج تتم

 .المناهج عبر  الشاملة الأبعاد من عدد لمعالجة

 المتابعة 4
 الذين والمواد، للصفوف الفرديين والمعلمين ،دارة الوسطىوالإ ،همونوّاب  ،مسؤولي الأقسام إلى المهام يفوّض الذي المدير، عاتق على للسياسة الفعاّل التنفيذ مسؤولية تقع
 .المختلفة الأقسام تعُدهّا التي العمل خطط السياسة هذه وتدَعم. الجانب هذا في أساسي دور أيضًا لهم

تتم مناقشته في منتديات  ومن خلال اجتماعات رؤساء الأقسام، كما (SMT)  فريق الإدارة العليايتمّ مراجعة تقديم المنهج الدراسي سنويًا في اجتماعات 

 .المدارس، والجهات الخارجية، والاستشارات الداخليةب ستعمال المواقع الخاصةأكاديمية مختلفة، على سبيل المثال من خلال ا

 مرحلة الروضةمنهج   5

تقديم برنامج دراسي شامل ومتوازن يلائم طلابنا الدوليين.  المنهج الوطني البريطاني، مما يتيح لنا  لوسيل -أكاديمية نيوتن العالمية في طلابيتبع جميع ال

على التعلم من خلال اللعب؛ فمعلمو هذه المرحلة ليسوا "معلمين تقليديين"، إذ توجد مقاعد قليلة في الفصول، وبدلًا من ذلك يقُسَّم   مرحلة الروضةمنهج  ركزي

م المصغّر، البناء/المواد المرنة، الرياضيات، اللغة/الكتابة، منطقة القراءة/الهدوء، ومنطقة )منطقة لعب الأدوار، العال ملائمة للطالبالفصل إلى مناطق 

أن الصف يجب أن يحتوي على إمكانية الوصول إلى مختلف مجالات التعلم، وأن يكون بيئة مليئة مرحلة الروضة   برنامجالإبداع/الفنون(. يوضّح 

 .حرية اختيار ما يرغبون في القيام به طلابالمواد ويكون لل، حيث تتوفر فيها طالببالمحفزات وموجهة لل

ضمن مجموعات صغيرة أو بشكل فردي، وذلك لتقييم الاحتياجات التعليمية  تهم، بل يركّزون على ملاحظطلابلا يدرّس المعلمون مجموعات كبيرة من ال

وفقًا لأعمارهم   طلابكدليل يساعدنا على تقييم ال "Development Matters Statements – . نستخدم "عبارات تطور الطفلطالبالخاصة بكل 

 .ومراحل نموهم

 :على أربعة مبادئ أساسية مرحلة الروضة يعتمد منهج

بالطفل مثل  النظر إلى العلاقات المحيطة ) العلاقات الإيجابية(، لكل طفل احتياجات تعليمية مختلفة ونقاط قوة وجوانب تحتاج إلى تطوير)  الطفل الفريد

تضمن هذه المبادئ استمرارية في  ر.  التعلم والتطوو ،(ضرورة توفير بيئات محفزة للأطفال) البيئات الداعمة ،ان(علاقته بالمعلم والوالدين والأقر 

 ن.الممارسات عبر مرحلة الأساس، مما يمكّن جميع الأطفال من أن يصبحوا متعلمين مستقلين واثقين وقادري

وحماسهم للتعلم، ولتنمية   طلابلم والتطور" توجد سبعة مجالات مختلفة. تعتبر هذه المجالات ضرورية بشكل خاص لإشعال فضول الضمن مجال "التع

 .قدرتهم على التعلم وتكوين العلاقات والنجاح في الحياة

 

 :مجالات التعلّم

 :المجالات الأساسية ●

 التواصل واللغة  •

 والاجتماعية والعاطفية التنمية الشخصية  •

 التنمية البدنية •

 :المجالات الفرعية )المحددة(  ●

 مهارات القراءة والكتابة )اللغة( •

 الرياضيات •

 الفهم والمعرفة بالعالم  •

 الفنون التعبيرية والتصميم  •
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قبل الانتقال   (Phase One) بالمرحلة الأولىمن خلال البدء  (Phonics) ، نقدمّ منهج الصوتيات(Foundation One) المرحلة التأسيسية الأولىفي 

س عبر أنشطة متعددة الحواس، والغناء، والموسيقى، والحركةRocket Phonicsإلى   .، والذي يدُرَّ

الصوتيات  بدءًا من مرحلة ما قبل الصوتيات، وصولاً إلى   Rocket Phonics ، نستخدم منهج (Foundation Two)  المرحلة التأسيسية الثانيةفي 

 .دمج الأصوات لتكوين الكلمات، ثم الجُمل البسيطة، وذلك من خلال مجموعة متنوعة من الأنشطة طلابحيث يتعلّم ال (Synthetic Phonics) التركيبية

للأرقام والأنماط العددية من خلال أنشطة قائمة على   لابطتعلّم ال  Foundation Twoو Foundation One الرياضيات في المرحلتينتتضمن 

من استكشاف بيئتهم وتطبيق تعلمهم الرياضي في مواقف    طلاباللعب، بالإضافة إلى أنشطة تركيزية يقودها المعلم في مجموعات صغيرة وكبيرة. ويتمكّن ال

سون وفق   .(Maths Mastery Approach) منهج الإتقان في الرياضياتالحياة الواقعية، ويدُرَّ

ظ  12:30 الأوقات اليومية ص  7 إلى    

دقيقة في المرحلة التأسيسية الأولى    30حصص * 3 اللغة العربية   

دقيقة في المرحلة التأسيسية الثانية 30حصص *  4   

دقيقة في المرحلتين 30حصة واحدة ×  الشرعية   

 الموضوعات   6

1الخريف  الفصل الدراسي  2الخريف   1الربيع   2الربيع   1الصيف   2الصيف    

 الحيوانات  المهن  الأبطال الخارقون  وسائل النقل القصص التقليدية كل شيء عني التأسيسة الأولى 

 تحت البحار  المهن  الأبطال الخارقون  نمط الحياة  الفضاء  كل شيء عني التأسيسية الثانية 

للتخطيط للموضوعات خلال السنوات القادمة. ويمكن رؤية موضوعاتنا لعام  متداولةنظام الموضوعات النستخدم في المرحلتين التأسيسيتين الأولى والثانية 

 .في الجدول أعلاهالمرحلة التأسيسية الأولى والثانية  في  2026–2025

 التأسيسية سياسة بيئة التعلم والعرض في المرحلة 

 الأساس المنطقي:

، والتي تنص على ضرورة توفير بيئة تعليمية  لروضةلوسيل كلّاً من فلسفة المدرسة والمبادئ الأساسية لإطارمرحلة ا – عالميةتعكس بيئة أكاديمية نيوتن ال

ينبغي أن يواجه الطلاب في المدرسة بيئة غنية بالمحفزات البصرية  داعمة للتعلم. يجب أن تسهم البيئة في عملية التعلم وأن تنمّي الاستقلالية لدى الطلاب. 

نبغي للطلاب واللمسية بوصفها جزءاً أساسياً من تعليمهم. وتلعب العروض الصفية دوراً جوهرياً في إنشاء هذه البيئة، مما يعزز جودة التعليم. كما ي

 .والموظفين أن يعملوا معاً في تشكيل بيئتهم المحيطة وتخصيصها

 :الأهداف

 .توفير بيئة غنية ومحفزة تكون داعمة للتعلّم ●

 .تطوير بيئة تشجّع على الاستكشاف وتنمّي الاستقلالية ●

 .تطوير بيئة تعليمية تكون ملائمة لرغبات واحتياجات كل طالب  ●
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 مجالات التعلّم 

 :منطقة اللعب الداخلية المشتركة يجب أن تنعكس المجالات السبعة للتعلم من خلال المناطق التالية داخل الصف وفي

 لعب الأدوار .1

 الكتابة/مهارات اللغة .2

 منطقة القراءة )الكتب(  .3

 الرمل  .4

 الماء .5

 الإبداع .6

 اللعب بالمواد اللينة / اللعب الفوضوي .7

 البناء .8

 .مُصنَّفة ومُتاحة بحرية للطلابيجب قدر الإمكان أن تكون الموارد المتاحة في هذه المناطق  ●

 .يجب استخدام الملصقات لبناء مهارات القراءة والكتابة داخل الصف ●

 .واهتمامات الطلاب التي يتم تدريسها في الصف  التغييرات في الموضوعاتينبغي تكييف مناطق التعلم وفق  ●

 .، مع تنظيم الموارد ووضع الملصقات المناسبة لهامرتبة قدر الإمكانفاظ على جميع مناطق التعلم يجب الح ●

 :(Wall Displays Aims) عروض الحائط

  هدافالأ

 :يجب أن تتسم العروض الموجودة داخل الصفوف بما يلي

 .أن يكون لها محتوى واضح وهدف محدد •

 .أن تعكس المنهج الدراسي •

 .حًا ويمكن قراءته من مختلف أنحاء الصفأن يكون النص واض •

 .أن تعكس أهداف الخطة متوسطة المدى الحالية •

نماذج من و الصورلتعلّم، بحيث تضاف ل مخطط لهافترة اليمثل العلى الحائط على شكل طريق  (Learning Journey) "رحلة التعلّم"استخدام  •

 .خلال فترة الستة أسابيع طلابأعمال ال

 .يجب أن يكون للطلاب دور أكبر في متابعة رحلة التعلّم أثناء حدوثها، والمشاركة في اختيار ما يضاف إلى لوحة العرض •

 .توفير فرص للكتابة في جميع المناطق •

 :يجب أن تتسم العروض الموجودة خارج الصفوف بما يلي

 .على حدة البالمعروضة تظُهر الاحتفاء بإنجازات كل ط طلابالتأكيد على أن جميع أعمال ال •

 .أن تكون الأعمال مثبتة على ورق أسود من الخلف •

 .لطلابأن تحمل الأعمال ملصقات واضحة بأسماء ا •

 .أن يعُرض عنوان واضح للوحة العرض •

 .واضحة )ما نتعلمه اليوم( في مختلف مجالات التعلم  WALTsد برامج وجو •

 مراعاتها نقاط عامة يجب 

 .يجب أن تعكس العروض ومناطق التعلّم منهجًا واسعًا ومتنوّعًا يتميّز بالإبداع والابتكار •

 .والاحتفال بها البيجب الاعتراف بإنجازات كل ط •

 .ينبغي استخدام مجموعة متنوعة من التقنيات والوسائط في العروض الفنية •

 .ية من الفوضى، مع تخزين الموارد بأمان وبطريقة مناسبة في الأماكن المخصصة لهايجب الحفاظ على مناطق التعلّم والعروض داخل الصف خال •

 .يجب إصلاح العروض أو الموارد التالفة أو إزالتها بشكل فوري •

 .يتحمّل جميع المعلمين مسؤولية إعداد منطقة اللعب الخارجية وترتيبها )وذلك عند تجهيزها عندما يكون الطقس أبرد( •
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